
İslam Devrimi Lideri'nin Hac işleri yetkililerini kabul etmesi - 4 /May/
2025

İslam Devrimi Lideri, Allah'ın Hac farizasını belirlemesinin amacını, insanlık için yönlendirici ve tam bir model
sunmak olarak tanımladı ve şöyle ekledi: Bu ibadetin dış şekli tamamen siyasi, içerik açısından ise manevi ve ibadi
olup, tüm insanlığın faydasına olacak şekilde düzenlenmiştir. Bugün, İslam ümmetinin en büyük faydası "birlik ve
işbirliği"dir, çünkü bu birlik olsaydı, Gazze ve Yemen gibi sorunlar ortaya çıkmazdı.

Ayetullah Hamanei, Pazar günü, Hac yetkilileri ve bazı Hac ziyaretçileriyle gerçekleşen görüşmede, konuşmasına,
gerçekten üzücü olan Bender Abbas olayında hayatını kaybedenlerin ailelerine tekrar başsağlığı dileyerek başladı ve
bu vatandaşlar ile zarar gören aileler için sabır ve huzur diledi. Ayetullah Hamanei ayrıca şu vurguyu yaptı: "Allah,
insanın çeşitli olaylarda gösterdiği sabra karşı, ona binlerce kat daha değerli ödüller verir."

Ayetullah Hamanei, doğal ve insan kaynaklı felaketlerde zarar gören yapıları, diğer kurumların çabaları ve
yetenekleriyle telafi edilebileceğini kaydederek löyle dedi: "Ancak, insanın kalbini yakan şey, 'hayatını kaybeden
ailelerdir', bu olay bizim ve herkes için büyük bir felakettir."

Konuşmasında, Hac ibadetinin çeşitli hedeflerini ve yönlerini tanımanın, ziyaretçilerin bu çok önemli ibadeti doğru
bir şekilde yerine getirmelerinin bir ön koşulu olduğunu belirten Ayetullah Hamanei, birçok Kur'an ayetlerine atıfta
bulunarak şunları söyledi: "Hac ile ilgili birçok ayette 'nas' (insanlar) kelimesinin kullanılması, bu ibadetin sadece
Müslümanlar için değil, tüm insanlar için düzenlendiğini gösteriyor; bu nedenle, Hac'ın doğru bir şekilde yapılması,
insanlığa hizmet etmektir."

Devrim Lideri, Hac'ı yalnızca şekli tamamen siyasi bir ibadet olarak tanımlayarak, insanların her yıl belirli bir zaman
ve mekânda, özel amaçlarla bir araya getirilmelerinin, bu eylemin doğrudan siyasi bir anlam taşıdığını belirtti. Bunun
yanında, Hac'ın içeriğinin tamamen manevi ve ibadi olduğunu, her bir uygulamanın ise insan hayatının çeşitli
gereksinimlerine yönelik sembolik anlamlar taşıdığını söyledi.

Ayetullah Hamanei, Hac'daki semboller üzerinden açıklamalarda bulunarak, "Tavaf"ı, hayatın tüm yönlerinin
Tevhid etrafında dönecek şekilde düzenlenmesi gerektiğinin bir dersi olarak tanımladı ve şöyle ekledi: "Tavaf,
insanlığa, yönetimin, yaşamın, ekonominin, ailelerin ve tüm yaşamın Tevhid etrafında şekillenmesi gerektiğini
öğretir; böylece bu tür acımasızlıklar, çocuk öldürme ve aşırı istekler ortadan kalkar ve dünya bir cennet olur."

Devrim Lideri "Safâ ve Merve arasında sa'y"i, insanın sürekli olarak sorunlar dağının etrafında dolaşmak zorunda
olduğunu ve asla durmaması gerektiği bir sembol olarak gördü. Ayetullah Hamanei ayrıca "Arafat, Müzdelife ve
Mina'ya hareket"i, durmaksızın hareket etmenin ve durağanlıktan kaçınmanın bir dersi olarak tanımladı ve şöyle
ekledi: "Kurban da, insanın en değerli şeylerinden feragat etmesi, kurban vermesi veya hatta kurban edilmesi
gerektiğini gösteren sembolik bir işarettir."

"Cin ve insan şeytanlarını tanımak ve onları her gördüğünüzde kovmak" gerektiğini belirten Ayetullah Hamanei,
"Cemarat'a taş atma" eylemini, Allah'ın insanlara verdiği bir uyarı olarak tanımladı. Devrim Lideri ayrıca "İhram
giymek"i, insanları Allah'a karşı eşitleyen ve alçakgönüllü olmaya teşvik eden bir sembol olarak değerlendirdi ve şu
açıklamada bulundu: "Tüm bu uygulamalar, insanlığın hayatını yönlendiren temel değerlerdir."

Ayetullah Hamanei, Hac'ın "toplanma" amacının, tüm insanlık için faydalı çıkarların elde edilmesi olduğunu
vurgulayarak, şöyle devam etti: "Bugün İslam ümmeti için hiçbir şey birleştirici olmaktan daha değerli değildir ve
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eğer ümmet bir araya gelir, işbirliği yaparsa, Gazze ve Filistin'deki felaketler yaşanmaz, Yemen de bu şekilde baskı
altında olmazdı."

Ayetullah Hamanei, İslam ümmetinin ayrılığını, sömürgecilerin, Amerika'nın, Siyonist rejimin ve diğer
makismalistlerin hırs ve çıkarlarını dayatmalarına zemin hazırlayan bir durum olarak tanımlayarak şunları ekledi:
"Ümmetin birliğiyle, İslam ülkelerinin güvenliği, ilerlemesi ve karşılıklı yardımlaşmaları mümkün olur ve Hac, bu
amacın gerçekleştirilmesi için bir fırsat olarak görülmelidir."

Ayetullah Hamanei, evsahipliği yapan ülke başta omak üzere İslam ülkelerinin hükümetlerine, Hac'ın gerçek amacı
ve hedeflerini açıklamaları konusunda büyük bir sorumluluk düştüğünü vurgulayarak şöyle dedi: "Ülkelerin
yöneticileri, âlimler, aydınlar, yazarlar ve halkın fikirlerini etkileyen diğer kişiler, Hac'ın gerçeklerini halka anlatma
görevini üstlenmelidir."

Devrim Lideri'nin konuşmalarından önce, Hac ve Ziyaret İşleri Dairesi Başkanı Hüccetül-İslam Seyyid Abdulfettah
Navvab, bu yılki Hac'ın sloganının "Hac; Kur'anî bir yolculuk, İslamî bir birleşme ve Filistin'e destek" olarak
belirlediklerini kaydederek bu yıl 86 bin İranlının, 574 kafileyle ve 123 havaalanı üzerinden kutsal topraklara
gideceğini bildirdi.
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